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روایت داغ

شهروند| با پایان لیگ هجدهم این روزها بازار مربیان داغ است 
و برخی باشگاه ها به دنبال حفظ مربی خود و برخی دیگر به دنبال 
جذب مربیان جدید هستند. در این میان یحیی گل محمدی اولین 
مربی ای بود که با وجود داشتن پیشنهاد جدی از فدراسیون برای 
هدایت تیم امید، قراردادش را با پدیده تمدید کرد؛ قراردادی که گفته 
می شود با مبلغی تقریبا نجومی توسط این مربی جوان به امضا رسیده 
است. به همین بهانه بد نیست به قرارداد مربیان داخلی و خارجی 
لیگ برتر در فصلی که گذشت، نگاهی بیندازیم و سطح قراردادها 

برای فصل جدید را پیش بینی کنیم.
میلیاردرهای خارجی

با توجه به افزایش نرخ ارز در ســال های اخیر، قــرارداد مربیان 
خارجی حتی در خوشــبینانه ترین حالت هم بــرای هیچ تیمی 
ارزان تمام نمی شود. مربیانی که سطح بالاتری دارند و در تیم های 
بزرگتری مربیگری می کنند که حداقل چیزی حدود 10 میلیارد 
به جیب می زنند. در این میان برانکو که برای سومین سال متوالی 
تیمش را به عنوان قهرمانی رســاند، با قــرارداد 800 هزار یورویی 
خالص به جز پاداش ها بیشترین مبلغ دریافتی را داشته و بعد از او 
هم وینفرد شفر، سرمربی سابق اســتقلال قرار داشت که به گفته 

مدیرعامل ســابق این تیم قراردادش برای لیگ هجدهم 650 هزار 
دلار بود. البته مدیران فعلی قرارداد فصل بعدی شفر را با یک میلیون 
دلار اعلام کردند که البته باید غرامتش را به این مربی برکنارشده 
پرداخت کنند. در ابتدای فصل البته از جان توشاک، سرمربی سابق 
رئال مادرید که هدایت تراکتورسازی را برعهده گرفت و بعد از چند 
هفته اخراج شــد، به عنوان یکی از گران ترین مربیان لیگ نام برده 
می شد. بعد از او جورج لیکنز روی کار آمد که او هم مبلغ قراردادش 
نسبتا قابل توجه است. البته بین مربیان خارجی مبلغ قرارداد پائولو 
سرجیو، سرمربی پرتغالی نفت آبادان با اختلاف از همه همتایانش 
کمتر بوده است. در این میان عقد قرارداد فولاد با افشین قطبی آن 

هم به دلار در نوع خود جالب توجه به نظر می رسد.
داخلی ها چقدر پول می گیرند؟

اختلاف قیمت بین مربیان داخلی هم کم نیست. میزان دریافتی 
برخی از مربیان داخلی به بالای 2 میلیارد هم می رسد. امیر قلعه نویی 
در سال های اخیر همواره نامش به عنوان یکی از گران ترین مربیان 
لیگ برتر مطرح بوده و در فصلی که گذشــت، همه گمانه زنی های 
زیادی پیرامون مبلغ قراردادش با سپاهان مطرح بود. او با قراردادی 
بیش از 2.5 میلیارد گران ترین مربی داخلی در لیگ هجدهم لقب 
گرفت. ســایر مربیان وطنی قراردادهایی کمتر از 
2 میلیارد ثبت کردند؛ اگرچه قلعه نویی 
در مصاحبه های خــود همواره ادعا 
کرده چند تیــم در لیــگ بیش از 
سپاهان هزینه کرده اند. شاید دیگر 
قرارداد یک میلیاردی برای یک 
فصل کامل حتــی برای 
پایین  تیم های  هدایت 
جدولــی هــم خیلی 
رقم زیادی به حساب 
نمی آید و یک اتفاق 
طبیعی در فوتبال 
ایران به شمار برود، 
حتی مربــی ای مثل 
مجید جلالــی که در 
یک فصــل هدایت 2 تیم 
را برعهده داشته، درآمدی 
بیش از یک میلیارد به دست 

آورده است. 

یحیی گران ترین می شود؟
اگــر مربیان خارجــی را کنــار بگذاریم که به واســطه عقد 
قراردادهای دلاری و افزایش مبلغ قراردادشــان نسبت به  سال 
قبلی، پول بیشتری از مربیان داخلی می گیرند، در میان مربیان 
ایرانــی از همین حالا می توان گفت یحیــی گل محمدی یکی 
از گران تریــن مربیان لیگ نوزدهم خواهد بــود. این مربی که با 
فدراسیون برای هدایت تیم امید به توافق رسیده بود، نتوانست 
به پیشنهاد نجومی پدیده پاسخ منفی بدهد و در این تیم ماندنی 

شد. مبلغ قرارداد گل محمدی با پدیده چیزی حدود 3 میلیارد 
تومان عنوان شده که شاید او را برای لیگ نوزدهم در جدول مبلغ 
قرارداد مربیان بی رقیب کند. البته با توجه به رقابت چند تیم برای 
کسب عنوان قهرمانی بعید نیست شاهد هزینه های بیشتر از این 
هم در تیم های دیگر باشیم. البته نباید آپشن هایی که در قرارداد 
اکثر مربیان وجود دارد را هم نادیده گرفت. مثلا یک مربی برای 
قهرمانی، یکی برای کسب سهمیه و دیگری برای فرار از سقوط 

پاداش هایی را دریافت می کنند. 

به بهانه امضای قرارداد میلیاردی یحیی گل محمدی با پدیده مشهد

 گران ترین مربی لیگ هجدهم
چه کسی بود؟

وارد ارشاد که می شوم تنم می لرزد

این آهنگ سفارشی نبود!
 دوست داشتم مشهور شوم، اما نه این طور

 شبانه های عماد طالب زاده، سیامک عباسی
و روزبه نعمت اللهی در برج میلاد

 بازگشت داغ پاپ
به شب های رمضانی تهران!

شــهروند| بعد از موفقیت در کنســرت مشترک 
اول شان، سه خواننده معروف موسیقی پاپ یک بار دیگر 
در کنار هم روی استیج می روند. این کنسرت مشترک 
که اول بار در تاریخ بیست وهفتم اردیبهشت تحت عنوان 
شبانه میلاد در مرکز همایش های برج میلاد برگزار شد، 
حالا قرار است یک بار دیگر، امروز که دقیق ترش می شود 
سی ام اردیبهشت، نیز تکرار شــود. کنسرتی با حضور 
سیامک عباسی، عماد طالب زاده و روزبه نعمت اللهی با 
همراهی سامان احتشامی. سه چهره شناخته شده پاپ 
به همراه یک چهره شناخته شــده در عرصه موسیقی 

کلاسیک و ایرانی!
وقتی بلیت فروشی کنسرت مشترک خوانندگان پاپ 
که عماد طالب زاده آن را نخستین کنسرت ماه رمضانی 
می نامد، با استقبال مخاطبان مواجه شد و کنسرت در 
ســالن کاملا پر که دو روز مانده به اجرا سولداوت شده 
بود، برگزار شــد، طبیعی بود که انتظار داشته باشیم در 
فاصله ای نه چندان زیاد این کنسرت تکرار خواهد شد. 
انتظاری که خیلی زود برآورده و گفته شــد کنســرت 
شبانه میلاد برای 30 اردیبهشــت ماه نیز تمدید شده 
است. کنسرتی که بلیت هایش از ۴5 تا 150 هزار تومان 

به فروش می رسد...
 اما آیا واقعا همان گونه که عماد طالب زاده گفته

این نخستین کنسرت ماه رمضانی است؟
یادمان نرفته که زمانی ماه رمضان که می شــد، بازار 
کنسرت ها تعطیل می شد و خوانندگان و موزیسین ها 
اســتراحتی یک ماهــه را در پیش می گرفتنــد. اما در 
ســال های اخیر اوضاع فرق کرده و اگرچه در نیمه دوم 
ماه رمضان کمافی السابق کنسرتی اجرا نمی شود، اما در 
12-10 سال گذشته در نیمه اول این ماه شاهد اعطای 

مجوز برگزاری کنسرت به گروه ها و خوانندگان بوده ایم.
ســایت موســیقی ریتــم نــو در گزارشــی درباره 
کنسرت های برگزار شده در ماه رمضان سابقه برگزاری 
کنســرت در ماه رمضــان را مربوط به ســال های دور 
می داند و می نویسد که »داریوش خواجه نوری شاید جزو 
نخستین هایی بود که توانست کنسرتی را در ماه مبارک 
رمضان روی صحنه ببرد. او  سال 85 به همراه گروه زریاب 

در مجموعه سعدآباد به اجرا پرداخت.«
بعد از خواجه نوری هــم )که این روزها دیگر نامی از او 
شنیده نمی شود( برگزاری کنسرت های رمضانی بدل 
به اتفاقی تکراری شــد و همه ساله در این ماه مخاطبان 
موسیقی شاهد اجراهایی بودند که بیشترشان البته در 
تالار وحدت و مربوط به گروه های کلاســیک، ایرانی و 
محلی بود. شاید از پاپ خوان هایی که در ماه رمضان به 
اجرای کنســرت پرداخته اند بشــود به مهدی یراحی، 
مازیار فلاحی، شهرام شکوهی و حمید هیراد اشاره کرد 
که البته کنســرت یراحی در رمضان  سال 92 )شاید با 
اغماض( نخستین کنسرت موسیقی پاپ در ماه رمضان 
بود و آن خوانندگان دیگر نیــز بعد از او در جزیره کیش 
روی استیج رفتند.  حالا شاید کنسرت مشترک شبانه 
میلاد را بتوان بازگشــت دوباره کنســرت های پاپ به 

شب های رمضانی تهران، بعد از 6 سال غیبت نامید...

هیجان انگیز

شهروند| فریدون شهبازیان از ســمت مدیر هنری و رهبر دایم ارکستر ملی ایران خداحافظی کرد.  
مدیرعامل بنیاد فرهنگی- هنری علاوه بر اشاره به خداحافظی شهبازیان گفت که موضوع خداحافظی 
استاد شهبازیان از ارکستر ملی به عنوان رهبر دایم اسفندماه  سال گذشته با توجه به قانون منع حضور 
بازنشستگان در مشاغل دایمی صورت پذیرفته است.  درباره نحوه انتخاب رهبر دایم ارکستر ملی ایران نیز 
این مقام فرهنگی گفته که تا انتخاب گزینه جدید رهبری دایم ارکستر ملی، برای اجراهای ماهانه ارکستر 

یک رهبر میهمان درنظر گرفته شده و تا امروز نیز این فرآیند اتفاق افتاده است.

فریدون شهبازیان: 

خداحافظ 
ارکستر ملی!

ره
چه

  در جریان هستید که ویدیو و آهنگتان در چند روز گذشته سروصدای 
زیادی در فضای مجازی داشته است؟

من این آهنگ را چهار ســال قبل ساختم. قصد داشــتم برای ماه رمضان به یک 
تنظیم کننده بدهم، اما نشد و امسال با تنظیم خودم آن را  پخش کردم. این کار احساس 
و اعتقاد من است. از کسی هم برای ســاخت آن پول نگرفتم، اما شایعه شده که پول 

گرفته ام.
  شعر آن هم برای خودتان است؟

بله، بیشتر کارهایم با شعر و تنظیم خودم است جز آلبوم اولم.  
  بازخوردهای کار را هم دیده اید؟  

بیشتر از 30 آهنگ داشتم و اصلا فکر نمی کردم این آهنگ این طور بگیرد. تصورم 
این بود که آهنگ های قوی تری که داشتم دیده  شود. از بازخوردها تعجب کردم البته 
نظر مردم مهم است، اما من این شعر را از جانب عاشقی نوشتم که دست به دامن همه 

 می شود.   
  به گفته خودتان استناد می کنم که گفتید کارهای بهتری داشتید اما چرا 
بین این همه آهنگ چنین کاری پخش شد؟ اصلا پخش از  طرف خودتان بود 

یا پای افراد دیگری در میان است؟  
در یک سال اخیر هر کس که آهنگ می سازد، یک دقیقه از آن را فیلمبرداری می کند 
و برای تبلیغ در اینستاگرام می گذارد. من هم  همین کار را کردم. ویدیو را به سایت های 
معتبر موسیقی مثل سایت هنرمندان دادم، اما دیدم یکی از پیچ های اینستاگرامی آن 

را  کار کرده و  بیش از یک میلیون نفر هم بازدید داشته است. 
  از این بازخوردها راضی هستید؟

نه. راستش نمی دانستم به همین سادگی می توانند آبروی آدم را ببرند. خیلی ناراحت 
شدم. ما در کشوری مسلمان زندگی می کنیم  اما به راحتی آبروی هم را می بریم. 

  ولی باز هم این سوال بی جواب ماند که چرا این آهنگ را برای تبلیغات 
منتشر کردید؟

یک درصد هم فکر نمی کردم این آهنگ بگیرد. 
  من هم همیــن را می گویم. می گویید از بازخوردها ناراحت شــدید 

درحالی که می توانستید با بهترین کارتان خودتان را تبلیغ کنید.
کارهای دیگرم قدیمی بود، ســبک های پاپ یا الکترونیک کــه من کار می کنم 
هر دقیقه در دنیا به یک صورتی است و کار باید به  روز باشد. گفتم شاید اگر کارهای 

قدیمی ام را بدهم مردم خوششان نیاید.
  کاش بهترین کارتان را تبلیغ می کردید.

تجربه نداشتم. 
  بعضی ها معتقدند شما با قصد قبلی این کار را کردید که تا به هر قیمتی در 

چند روز مشهور شوید.
خیلی دوست داشتم مشهور شوم، اما نه این طور. دوست داشتم یک تهیه کننده در 

یک روال عادی از من حمایت کند، اما فکر نمی  کردم این طور شود.  
  بهتر نبود روی شعر و ملودی بهتر کار می کردید؟

اول این که معتقد نیستم که کار مذهبی اســت.  این کار فوق العاده عاشقانه است. 
عاشقی که دست به دامن همه می شود او را به دست  می آورد. خیلی ها به من گفتند اگر 
ملودی رمانتیک داشت بیشتر به دل می نشست، اما نمی خواستم برای ماه رمضان که 

ماه میهمانی  خدا است، آهنگ غمگینی بخوانم. می خواستم شاد باشد.  
  شبیه یک خواننده آن ور آبی هم که می خوانید . 

من از بچگی به قدری طرفدار این خواننده بودم که همه سبک و سیاق خواندنم و 
صدایم شبیه ایشان شده است. البته  قبل از من هم  خیلی ها شبیه ایشان خواندند . 

  کمی از خودتان بگویید، چطور وارد دنیای موسیقی شدید؟
ســال 88 برای آلبوم امپراطور از ارشــاد مجوز گرفتم که تقریبــا همزمان بود با 
نخستین آلبوم بهنام صفوی، اما بعد از آن قوانین ارشاد  سخت شد. مجوز گرفتن به 
شرکت های واسطه ای سپرده شد و آنها چند برابر آن چیزی که به ارشاد اعلام می کنند 
از موزیسین ها  پول می گیرند و در این راه کلاهبرداری های زیادی هم شده. بنابراین 
 تصمیم گرفتــم بدون مجوز کار کنم. جز این، ســر آهنگ و شــعر هم خیلی اذیت 

شدم. 
  از چند سالگی شروع به خواندن کردید؟

سالش را یادم نیســت، اما در دانشکده علمی -کاربردی موسیقی جهانی خواندم، 

همکلاسی میثم ابراهیمی بودم، بعد هم کارشناسی  خواندم. حالا هم تلاش   می کنم 
تا کارشناسی ارشد بخوانم.  

  پس آکادمیک یاد گرفتید و استاد خاصی برای آواز نداشتید؟
برای شعر، میکس و مسترینگ آهنگ سازی نزد اساتید زیادی رفتم و هنوز هم برای 

یادگیری تلاش می کنم. 
  راستی شما آقای ایرج ملکی را می شناسید؟  

خیر. 
  ایرج ملکی کسی است که در سال های گذشته از طریق ساخت فیلم های 
کوتاه در اینستاگرام مشهور شد و اتفاقا خیلی هم مورد  هجمه کاربران قرار 
گرفت به خاطر کارش. درواقع خیلی مورد تمسخر قرار گرفت. این سئوال 
را پرسیدم چون خیلی ها معتقدند  شــما هم مثل ایشان از این نوع تبلیغ 

استفاده کردید تا دیده شوید.
نخستین بار است که اسم ایشان را می شــنوم، اما من برای کارهای دیگرم هم به 
شــکل های مختلف تبلیغ کردم و دیده نشــده بود. اما بعد  از این اسمم پیچید بقیه 

کارهایم را دانلود می کنند تا ببینند چطور است. 
  احتمالا پیام های زیادی گرفتید. پیام ها بیشتر چه مضمونی داشت؟

ظاهرا مردم از ترانه های عاشقانه و غمگین خوششان می آید.  
  وضعیت صفحه اینســتاگرامتان به چه شکل اســت؟ فکر می کنم 

فالوورهایتان درحال زیاد شدن است.
من که فالووری نداشتم، عکس هایم فقط 200 تا لایک می خورد. خیلی هم ناامید 
بودم. به دوستانم هم می گفتم فلانی که فالش می  خواند ببینید با پول خرج کردن به 

کجا رسیده است، اما من نه. البته حالا همین طور فالوورهایم درحال بالا رفتن است.   
  در آینده قصد انتشار آلبوم دیگری را هم دارید و این که برای مجوز به 

ارشاد مراجعه می کنید؟
دوست دارم قانونی کار کنم، اما رنجیده شدم. با ترس به ارشاد می روم و وارد آن جا 
که می شــوم تنم می لرزد. هزینه آلبوم البته زیاد  است و فکر می کنم با تک ترک باید 

جلو رفت.  

نیره خادمی| چند روزی است ویدیوی یک دقیقه ای از پیام محمودیان 
در شبکه های اجتماعی دست به دســت می شود که به قول خودش 
بیشتر مضمون »احساســی« دارد. »هزارتا دعا کردم / خدارو صدا 
کردم/ به رسول الله گفتم عیسی موسی گفتم/ از عشقش بیمار شدم 
من عاشق و زار شدم/ تو سحر و تو افطار تو بودی تو دل بیدار/ با همه 
من روراستم از خدا تورو خواستم« این بخشی از متن ترانه ای است 
که او با سبک و ســیاق و حتی صدایی شبیه به صدای یک خواننده 

لس آنجلسی خوانده است. البته محمودیان به »شهروند« می گوید که 
از کودکی علاقه زیادی به این خواننده داشته و برای همین سبک و 
سیاقش در خواندن شبیه او است. محمودیان تحصیلات آکادمیک در 
حوزه موسیقی دارد و در  سال 88 همزمان با بهنام صفوی، نخستین 
آلبوم خود با عنوان امپراطور را منتشر کرده است. او می گوید خودش 
این ویدیوی یک دقیقه ای را برای سایت ها فرستاده، اما فکر نمی کرده 

است چنین بازتاب های ناراحت کننده ای داشته باشد. 
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در روزهای پس از بروز یک 
حادثه، کودکان به حمایت و 
مراقبت بیشتری نیاز دارند. 

ممکن است خیلی بترسند و 
فشار زیادی به آنها وارد شده 

باشد.

 جمشید مشایخی
به کدام خواننده ها علاقه داشت؟

نادر مشایخی از علایق موسیقایی و خواننده های 
محبوب مرحوم جمشید مشــایخی سخن گفت. 
نادر مشــایخی؛ آهنگســاز، رهبر ارکستر و فرزند 
جمشــید مشــایخی اظهار کرد: »پدرم بیشتر به 
موســیقی اصیل ایرانــی و تصنیف خوانی علاقه 
داشت و لذت می برد. خواننده های محبوب او هم 
محمدرضا شجریان، شــهرام ناظری، غلامحسین 
بنان و محمد نــوری بود. زمانی که می خواســتم 
وارد حوزه موســیقی شــوم، پدرم نگرانی داشت 
و می گفت کارت ســخت اســت. وقتی در وین به 
تحصیل موســیقی می پرداختم، پدرم هرماه یک 
یا دو کتاب برایم می فرســتاد کــه ارتباطم را با 
فرهنگ خودم از دســت ندهم؛ او می خواست از 
من یک ایرانی بسازد.« این موسیقیدان همچنین 

از یک اجرا برای یادبود پدرش در نیمه دوم خرداد 
خبر داد و به ایســنا گفت: »قرار است این اجرای 
موسیقی توسط یک آنسامبل که از برخی اعضای 
ارکســتر ملی ایران تشکیل شــده، برگزار شود. 
همچنین یک خواننده و یک شاهنامه خوان در این 

اجرا حضور خواهند داشت.«

خبر

جدول میزان قرارداد مربیان در لیگ هجدهم

مبلغ قراردادمدت قراردادتیماسامی مربیان

800 هزار یورویک فصلپرسپولیسبرانکو ایوانکوویچ

650 هزار دلاریک فصلاستقلالوینفرد شفر

یک میلیون دلار)نیم فصل حدود350 هزار دلار(1.5 فصلتراکتورسازیجورج لیکنز

800 هزار دلار)نیم فصل حدود 270 هزار دلار(1.5 فصلفولادافشین قطبی

200 تا 250 هزار دلاریک فصلنفت آبادانپائولو سرجیو

2.5 تا 2.8میلیاردیک فصلسپاهانامیر قلعه نویی

1.5میلیاردیک فصلپدیدهیحیی گل محمدی

1.5میلیاردیک فصلسایپاعلی دایی

900 میلیون تا 1.1میلیاردیک فصلماشین سازیرضا مهاجری

900 میلیون تا 1.1میلیاردیک فصلپارس جنوبیمهدی تارتار

700 تا 800میلیون18 هفتهذوب آهنعلیرضا منصوریان

600میلیوننیم فصلنساجیمجید جلالی

۴00 تا 500میلیوننیم فصلپیکانحسین فرکی

250میلیون5 هفتهنفت م.سلیمانفیروز کریمی

200 تا 300میلیون10 هفتهسپیدرودنادر دست نشان

حدود 100میلیون6 هفتهاس.خوزستانسیدمحمد علوی

سرنوشت نیمکت ها چه خواهد شد؟
شاید از همین حالا تعداد محدودی از تیم ها سرنوشت نیمکت خود برای فصل بعد را مشخص کرده باشند؛ تیم هایی مثل 
پدیده و پرســپولیس که از همین حالا می دانند فصل بعد هم یحیی گل محمدی و برانکو روی نیمکتشان هستند، اما اکثر 
باشگاه های لیگ برتری نمی دانند لیگ نوزدهم را با کدام مربی آغاز می کنند. هر روز گمانه زنی های زیادی پیرامون حضور 
مربیان داخلی و خارجی روی نیمکت تیم هایی مثل استقلال، تراکتورسازی، سپاهان و ذوب آهن می شود، اما هنوز هیچ چیز 
مشخص نیست. جالب اینجاست سرنوشت خیلی از این تیم ها به یکدیگر بستگی دارد. مثلا اگر قلعه نویی بخواهد به استقلال 

برود، سپاهان باید به فکر مربی جدید باشد. باید دید پازل 16 مربی لیگ برتری برای لیگ نوزدهم چه زمانی تکمیل خواهد شد.


